

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(le français suit)

JUDGMENT TO BE RENDERED IN LEAVE APPLICATION

May 20, 2014

For immediate release

OTTAWA – The Supreme Court of Canada announced today that judgment in the following application for leave to appeal will be delivered at 9:45 a.m. EDT on Thursday, May 22, 2014. This list is subject to change.

PROCHAIN JUGEMENT SUR DEMANDE D’AUTORISATION

Le 20 mai 2014

Pour diffusion immédiate

OTTAWA – La Cour suprême du Canada annonce que jugement sera rendu dans la demande d’autorisation d’appel suivante le jeudi 22 mai 2014, à 9 h 45 HAE. Cette liste est sujette à modifications.

1. *MHR Board Game Design Inc. et al. v. Canadian Broadcasting Corporation* (Ont.) (Civil) (By Leave) ([35752](#))

35752 MHR Board Game Design Inc., Marc Ribeiro v. Canadian Broadcasting Corporation
(Ont.) (Civil) (By Leave)

Torts — Libel and slander — Contracts — Applicants signing release and consent prior to taping of a television show and subsequently initiating an action for breach of contract, defamation, negligence and injurious falsehood — Whether doctrine of public policy imposes limits on consenting to defamation by contract?

In 2011, the applicant Marc Ribeiro made an unsuccessful business proposal to a panel on the Canadian Broadcasting Corporation’s (“CBC”) reality show “Dragon’s Den”. Mr. Ribeiro is the president, sole shareholder and directing mind of the applicant MHR Board Game Design Inc.

The applicants subsequently sued the CBC for breach of contract, defamation, negligence and injurious falsehood. The applicants alleged that the version of Mr. Ribeiro’s proposal that was broadcast had been edited in such a fashion as to completely misrepresent the merits of his business plan and falsely convey the idea that the business proposal was a “complete flop”.

The CBC brought a motion for summary judgment seeking the dismissal of the action on the basis that a Consent and Release twice signed by Mr. Ribeiro prior to his participation on the show expressly waived the causes of action alleged in the applicants’ claims.

June 28, 2013

Motion for summary judgment granted; Action

Ontario Superior Court of Justice
(Aston J)
[2013 ONSC 4457](#)

against the Canadian Broadcasting Corporation
dismissed

December 3, 2013
Court of Appeal for Ontario
(Rosenberg, Rouleau and Pardu JJ.A.)
[2013 ONCA 728](#)

Appeal dismissed

February 3, 2014
Supreme Court of Canada

Application for leave to appeal filed

35752 MHR Board Game Design Inc., Marc Ribeiro c. Société Radio-Canada
(Ont.) (Civile) (Autorisation)

Responsabilité délictuelle — Diffamation — Contrats — Les demandeurs ont signé une formule d'exonération et de consentement avant l'enregistrement d'une émission télévisée et ont subséquemment intenté une action en violation de contrat, en diffamation, en négligence et en dénigrement — La règle de l'ordre public impose-t-elle des limites au consentement à la diffamation par contrat?

En 2011, le demandeur Marc Ribeiro a présenté sans succès une proposition d'affaires à un comité à l'émission « Dragon's Den », une télé-réalité du service en anglais de la Société Radio-Canada. Monsieur Ribeiro est le président, le seul actionnaire et l'âme dirigeante de la demanderesse MHR Board Game Design Inc.

Les demandeurs ont subséquemment poursuivi Radio-Canada pour violation de contrat, diffamation, négligence et dénigrement. Les demandeurs allèguent que la version télédiffusée de la proposition de M. Ribeiro avait été l'objet d'un montage qui présentait de façon complètement inexacte la valeur de son plan d'affaires et qui donnait faussement l'idée que la proposition d'affaires était un [TRADUCTION] « échec retentissant ».

Radio-Canada a présenté une motion en jugement sommaire visant à faire rejeter l'action, plaidant que dans une formule de consentement et d'exonération que M. Ribeiro avait signée à deux reprises avant sa participation à l'émission, celui-ci avait expressément renoncé aux causes d'action alléguées dans les actions des demandeurs.

28 juin 2013
Cour supérieure de justice de l'Ontario
(Juge Aston)
[2013 ONSC 4457](#)

Motion en jugement sommaire, accueillie; Action
contre la Société Radio-Canada, rejetée

3 décembre 2013
Cour d'appel de l'Ontario
(Juges Rosenberg, Rouleau et Pardu)
[2013 ONCA 728](#)

Appel rejeté

3 février 2014
Cour suprême du Canada

Demande d'autorisation d'appel, déposée

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :
comments-commentaires@scc-csc.ca
(613) 995-4330

